
PROTOKÓŁ NR VII/2018
z obrad nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2014-2018 

w dniu 6 lipca 2018 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku 

Ad pkt 1

Otwarcie obrad sesji.  

Obrady  sesji  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  Pan  Edward  Skalij  witając
wszystkich zebranych. 

Ad pkt 2

Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Obrady były prawomocne, bowiem na sesji obecnych było 13 radnych. Lista obecności radnych
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W  obradach  uczestniczyli  także  sołtysi  sołectw  gminy  Pasłęk  oraz  zaproszeni  goście.  Listy
obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3
Wybór sekretarza obrad.

Do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  radnego
Marka Łachmańskiego, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili. W głosowaniu za
kandydaturą radnego Marka Łachmańskiego do pełnienia funkcji sekretarza obrad było 13 radnych.

Ad pkt 4
Przyjęcie porządku obrad.

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  porządku  sesji  zaproponowanego  w  materiałach  sesyjnych,  który
przyjęli w drodze głosowania 13 radnych „za”. (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Ad pkt 5
Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Pasłęk miejsc sprzedaży i
podawania  napojów  alkoholowych  oraz  wprowadzenia  odstępstwa  od  zakazu  spożywania
napojów alkoholowych w określonych miejscach publicznych.

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja ta jest pochodną ustaleń ze spotkania z sołtysami w
dniu 4 lipca 2018 roku w sprawie konsultacji zapisów projektu ww. uchwały. 

Następnie odczytał wniosek z ww. konsultacji, zawarty w protokole z tego spotkania (załącznik nr 5
do  niniejszego  protokołu)  w  następującym  brzmieniu:  „Po  przedstawieniu  zebranym
proponowanych zmian, przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o rekomendowanie Radzie
Miejskiej  do  uchwalenia  projektu  uchwały  w  kształcie  przedłożonym  do  konsultacji,  po
uwzględnieniu koniecznych zmian, które zostały przedstawione uczestnikom spotkania. Wykaz tych
zmian został sporządzony na piśmie. Wniosek ten został jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie
przez uczestników zebrania.”

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Jako pierwszy głos zabrał radny Cieśla, który powiedział, że na spotkaniu radnych i sołtysów w
sprawie przeprowadzenia konsultacji  ww. projektu uchwały jednogłośnie przegłosowano projekt
uchwały w kształcie przedłożonym do konsultacji, po uwzględnieniu koniecznych zmian. Uznał, że
projekt tej uchwały jest dobrze przygotowany i będzie głosował za jej przyjęciem.



Następnie głos zabrał radny Kopański, który powiedział, że wie, iż skreślenie w § 1 w pkt 1 w treści
ppkt b sformułowania „świetlic wiejskich” właściwie podyktowane jest tylko sytuacją związaną z
jedną świetlicą, a mianowicie ze świetlicą wiejską w Mariance. Nie jest do końca przekonany, aby
w tym zakresie robić odstępstwa dla wszystkich świetlic wiejskich. Ponadto odniósł się do zapisu w
§ 2 w ust. 1 pkt 6, gdzie zaproponowano zmianę zapisu „teren Stadniny Koni Rzeczna położony w
Rzecznej” na „hipodrom na terenie Stadniny Koni Rzeczna położony w Rzecznej”. Uznał, że zapis
taki powoduje węższy zakres niż proponowano pierwotnie, a zgodnie ze słowotwórstwem zapis
hipodrom określany jest jako tor. Ponadto powiedział, że odległość 20 m od miejsc wskazanych w §
1 jest to właściwie żadna odległość i równie dobrze można by jej nie określać. Zwrócił również
uwagę na to, że w uchwale tej nie ma zapisów dotyczących handlu nocnego, a dyrektor MOSiR nie
zadbał o to, aby w zapisie  § 2 znalazł się Stadion Miejski, gdzie niedawno odbyła się impreza,
podczas której spożywano alkohol.

Dyrektor  MOSIR Pan Jerzy Przedpełski  powiedział,  że  rzeczywiście  tak było,  ale  myśli,  iż  na
Stadionie Miejskim nie będzie organizowanych więcej imprez tego typu. 

Ponadto radny Kopański powiedział,  że proponowana zmiana zapisu § 2 ust.  2 pkt 2, gdzie po
podpunkcie  f  dodaje się  treść w brzmieniu „na obszarze  stanowiącym koło o promieniu 20 m
mierzonym od miejsca posadowienia grilla”, będzie trudna do wyegzekwowania. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który powiedział, że analizując treść zapisów projektu
tej  uchwały dotyczący odległości od szczególnych miejsc,  sprawdzali  uchwały funkcjonujące w
tym zakresie w naszej gminie oraz w gminach sąsiadujących. Te 20 m funkcjonuje w Pasłęku od
wielu lat. W gminach sąsiadujących odległości te są podobne. Uznał, że skoro tak to funkcjonuje
od lat i nie ma do tego zastrzeżeń, powinno pozostać to w niezmienionej formie. 

Kolejno głos zabrała radna Czerska, która powiedziała, że w związku z tym, iż na terenie Stadniny
Koni Rzeczna organizowane jest wiele różnych imprez, zapisy w § 2 ust. 1 pkt 6 powinny pozostać
w formie zaproponowanej w pierwotnej wersji projektu przedmiotowej uchwały. 

Sekretarz Gminy Pan Stanisław Miklusz powiedział, że zaproponowana zmiana zapisu § 2 ust. 1
pkt 6 wynika z uzgodnień z właścicielem Stadniny Koni Rzeczna. 

Radny Kopański  dodał,  że  oni  potraktowaliby to  szerzej,  ale  skoro  taka  jest  wola  właściciela.
Ponadto zapytał o to, dlaczego w § 3 znalazł się zapis o wprowadzeniu stałego zakazu sprzedaży
oraz sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie targowisk.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  w  zaproponowanym  projekcie  uchwały  w  stosunku  do
obecnie obowiązującej uchwały w tym zakresie zmienione zostały tylko te zapisy,  które zostały
nałożone obligatoryjnie ustawą.

Następnie Radny Kopański stwierdził, iż nie rozumie dlaczego w § 1 ust. 1 w pkt d wykreślono
cmentarze.

Pan Sekretarz wyjaśnił, iż cmentarze zamykają się w definicji „obiektów i miejsc, w których stale i
systematycznie zbierają się wierni danej religii (wyznania) dla wzięcia udziału w nabożeństwach
lub innych zorganizowanych formach sprawowania kultu religijnego”, które zostały ujęte w tym
punkcie.

Radny Kopański stwierdził, że cmentarze w Pasłęku są to cmentarze komunalne i organizowane są
tu także pogrzeby świeckie.

Sekretarz Gminy powiedział, że nawet gdyby na danym cmentarzu odbył się tylko jeden pochówek
wyznaniowy, to jest on obiektem kultu religijnego.

Następnie głos zabrała Pani Jolanta Skuratowicz, która powiedziała, że cmentarze trudno rozdzielać
jako  miejsce  publiczne  dostępne  dla  wierzących  i  niewierzących.  Nie  może  być  to  obiektem
dyskryminacji.



Następnie  Przewodniczący  Rady  przeprowadził  głosowania  na  zmianami  wnioskowanymi  w
wyniku przeprowadzonych konsultacji projektu uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie
gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.

W drodze głosowania 12 radnych „za” przy 1 głosie wstrzymującym się uwzględniono wniosek
dotyczący skreślenia w § 1 w pkt 1 treści ppkt b zapisu „świetlic wiejskich”.

W drodze głosowania 13 radnych „za” uwzględniono wniosek o zmianę brzmienia zapisu § 1 pkt 1
ppkt d na „d) obiektów i miejsc, w których stale i systematycznie zbierają się wierni danej religii
(wyznania)  dla  wzięcia  udziału  w  nabożeństwach  lub  innych  zorganizowanych  formach
sprawowania kultu religijnego”.

W drodze głosowania 13 radnych „za” uwzględniono wniosek dotyczący dodania w § 2 ust. 1 po
dotychczasowej treści, treści w brzmieniu „za zgodą organizatora imprezy”.

W drodze głosowania 13 radnych „za” uwzględniono wniosek dotyczący dodania w § 2 ust. 1 pkt 2
po dotychczasowej treści, treści w brzmieniu „stanowiąca parking publiczny”.

W drodze głosowania 11 radnych „za” przy 2 głosach „przeciw” uwzględniono wniosek o zmianę
treści § 2 ust. 1 pkt 6 na „hipodrom na terenie Stadniny Koni Rzeczna położony w Rzecznej”.

Zmianę zapisu  § 2 ust. 2 pkt 2 poprzez dodanie do dotychczasowej treści po podpunkcie f, treści w
brzmieniu: „na obszarze stanowiącym koło o promieniu 20 m mierzonym od miejsca posadowienia
grilla” radni uwzględnili w drodze głosowania 13 radnych „za”.

Natomiast dodanie w podstawie prawnej zapisu „po zasięgnięciu prawem przewidzianych opinii”
uwzględniono w drodze głosowania 13 radnych „za”.

W drodze głosowania 12 radnych „za” przy 1 głosie wstrzymującym się podjęto uchwałę w sprawie
zasad usytuowania na terenie Gminy Pasłęk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych
oraz  wprowadzenia  odstępstwa  od  zakazu  spożywania  napojów  alkoholowych  w  określonych
miejscach publicznych.

Uchwała  Nr  VII/52/18  Rady Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  6  lipca  2018  roku  w  sprawie  zasad
usytuowania na terenie Gminy Pasłęk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz
wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w określonych miejscach
publicznych stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 6

Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady zamknął obrady sesji, która trwała od godziny 14.00 do godziny 14.25.

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący

Rady Miejskiej w Pasłęku

mgr Edward Skalij

Sekretarz obrad:

Marek Łachmański

Protokołowała:

Anna Młynarczyk


